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Статья посвящена анализу конституционно-правовых последствий реализации процедуры 

выражения недоверия высшему должностному лицу субъекта Федерации законодательным 

(представительным) органом власти субъекта Российской Федерации. Авторский подход к 

осмыслению конституционно-правовой сущности выражения недоверия заключается в опре-

делении его в качестве как отдельной, самостоятельной санкции конституционно-правовой 

ответственности, так и составной части (стадии) такой санкции, как отрешение от должности 

Президентом России в связи с выражением указанного недоверия. Анализируются основания 

выражения недоверия, ситуация с правоприменением, достаточность существующего объема 

ответственности высшего должностного лица перед законодательным (представительным) 

органом субъекта Федерации. В статье даются авторские оценки современного состояния и 

делаются выводы о необходимости совершенствования действующего законодательства, опре-

деляются наиболее значимые направления такового совершенствования.
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The article is devoted to the analysis of the constitutional and legal consequences of the implementation 

of the vote of no confidence procedure for a senior official of a subject of the Federation by the legislative 

(representative) authority of the subject of the Russian Federation. The author’s approach to understanding the 

constitutional and legal essence of the vote of no confidence consists in defining it as a separate, independent 

sanction of constitutional legal responsibility, as well as an integral part (stage) of such sanction as the removal 

from office by the President of Russia in connection with the vote of no confidence. The author analyzes 

the grounds for expressing distrust, the situation with law enforcement, the adequacy of the existing level of 

responsibility of a senior official to the legislative (representative) authority of a subject of the federation. The 

article gives author's assessments of the current state and draws conclusions about the need to improve existing 

legislation and identifies the most significant areas of such improvement.
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